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درمکتب امام

لیاقت میزبانی میهمانان خدا را ندارند
کلیــدداران کنونی کعبه لیاقت میزبانی سربــازان و میهمانان خدا را ندارند و 

جــز تأمیــن ]امنیت[ آمریکا و اسرائیل و تقدیم منافع کشورشــان به آنان کاری از 

دستشان برنمی آید.

صحیفه امام؛ ج۲۰؛ ص۳۵۰ | پیام به مناسبت فاجعه مکه؛ 
۱۲مرداد۱۳۶۶

آیت الله مکارم شیرازی در پیامی خطاب به مجلس:
 مصالح عمومی کشور

 فدای منافع جناحی نشود
اســتاد درس خارج حوزه در پیامی از نمایندگان مجلس 
شــورای اسلامی خواست مسئله برجام را بیش از این معطل 
نکنند و با فکر و تدبیر و تفســیر صحیح به دنبال رفع نقاط 

ضعف آن نیز باشند.
به گزارش خبرگزاری رســا، متن پیام ایــن مرجع تقلید به این 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

با ســام و تحیت؛ در این ایام، نامه های زیادی از سوی مردم به 
دفتر ما مى رسد و تلفن های زیادی داریم که مى گویند به نمایندگان 
محترم مجلس توصیه کنید مسئله برجام را بیش از این معطل نکنند، 
آن را تمام کنند؛ مردم بسیار نگرانند، سزاوار است این عزیزان در فکر 
برنامه های مهم بعدی باشند، ممکن است در برجام بعضى نقاط ضعف 
باشد که جمعى از عزیزان نسبت به آن نگرانند، باید به فکر تدبیر و 

تفسیر صحیح آن باشند.
اینجانب عاوه بر تأیید درخواست های آنها اضافه مى کنم، کشور 
ما یک جزیره امن و امان است که در وسط یک دریای طوفانى واقع 
شده است، تمام اطراف ما را طوفان های ناامنى فرا گرفته، کاری نکنیم 
که با اختافات داخلى این جزیره امن را ناامن کنیم، ببینیم در سوریه 

و عراق و یمن و حتى در افغانستان چه مى گذرد؟
خدا نکند مصالح عمومى کشور فدای منافع جناحى شود. مطلعین 
مى گویند هر روز که با شــک و تردید سپری مى شود مبالغ هنگفتى 
ضرر به کشور وارد مى گردد. ما مشکات اقتصادی فراوان و مشکات 
سیاســى و فرهنگى زیادی داریم که اگر به آن نپردازیم و با همدلى 
بیشــتر بر این مشکات پیروز نشــویم آینده نگران کننده است. من 
برای موفقیت و سربلندی همه شما در حل مشکات مردم و کشور 

از صمیم دل دعا مى کنم.
والسلام علیکم و رحمه ًْالله وبرکاته

در ایام اربعین ارائه می شود
خدمات بهداشتی و درمانی

 بسیج جامعه پزشکی 
به زائران حسینی

معاون امداد و درمان بسیج جامعه پزشکی گفت: ۳ هزار 
کادر بسیجی حوزه سلامت در اربعین حسینی به زائران خدمات 

بهداشتی و درمانی رایگان ارائه می دهند.
روح اله قائد امینى به فارس گفت: بسیج جامعه پزشکى امسال 
بحث امدادرسانى و کمک به بهداشت و درمان زائران در اربعین را 
در کنار سایر دستگاه های مربوط به حوزه سامت بر عهده دارد، به 
همین منظور نیروها در اربعین در مرزهای چزابه، شلمچه و مهران 
مســتقر مى شوند و خدمات درمانى و بهداشتى رایگان را به زائران 

ارائه مى دهند.
قائد امینى افزود: همچنین نیروهای بسیج جامعه پزشکى در مسیر 
کربا تا نجف و در شــهر کربا حضور یافته و با برپایى ایستگاه های 
سامت و بیمارستان های صحرایى و ثابت، خدمات بهداشتى، درمانى 
و امــدادی رایگان را به زائران ارائه مى کنند. وی ادامه داد: در اربعین 
حسینى در هر بیمارستان صحرایى 400 نفر از نیروهای بسیج جامعه 
پزشکى شامل پزشکان و پیراپزشکان حضور دارند و به طور کلى 3 هزار 
کادر بسیجى در حوزه سامت در شیفت های مختلف خدمت رسانى 

به زائران را انجام مى دهند.
قائد امینى در رابطه با سایر خدمات بسیج جامعه پزشکى در ماه 
محرم اظهار داشت: از ابتدای ماه محرم ایستگاه های سامت را در مراکز 
شهرستان ها و استان ها با تمرکز در مناطق محروم برپا کرده و خدمات 
رایگان را به مردم ارائه مى دهیم. وی گفت: محل برپایى ایستگاه های 
سامت در ماه محرم بیشتر در محل تجمع اصلى عزاداران حسینى 
در سراسر کشور همچون مسجد اعظم در قم و یا مهدیه تهران است.

عراقچی اعلام کرد
13 پیشنهاد ایران برای تقویت 

فعالیت های کاری گروه 15
سی و هشتمین نشست وزرای امور خارجه اعضای گروه ۱۵ 
به ریاست سریلانکا در حاشیه هفتادمین اجلاس مجمع عمومی 

در مقر سازمان ملل متحد در نیویورک برگزار شد. 
به گزارش ایسنا، دکترسید عباس عراقچى معاون وزیر امور خارجه 
کشورمان ریاســت هیئت جمهوری اسامى ایران را در این نشست 

برعهده داشت. 
عراقچى در ســخنرانى خود در این نشست ضمن اشاره به حادثه 
دلخراش منا، ســیزده پیشنهاد را برای تقویت فعالیت های کاری این 

گروه ارائه کرد. 
عراقچى همچنین با اشاره به اهمیت سند دستور کار 2030 برای 
توسعه پایدار، آمادگى کشورمان را برای همکاری با اعضای گروه برای 
اجرای اهداف هفده گانه این ســند براساس اولویت های کاری گروه 

مطرح کرد. 
رئیس هیئت کشــورمان ضمن برشــمردن ظرفیت های گروه به 
ویژه در حوزه های همکاری های اقتصادی و گفت وگوهای سیاسى، بر 
ضرورت تقویت همکاری های جنوب جنوب تاکید نمود.  وی با تاکید 
بر تقویت همکاریهای گروه در حوزه انرژی، کشاورزی، زیست فناوری 
biotech و جهانگــردی از عضویت اعضای جدید در دیگر مناطق 
جهان شــامل آسیا، آفریقا و آمریکای لاتین حمایت کرد.  این گروه 
در سپتامبر ســال 1989 میادی تشکیل شد و هم اکنون متشکل 
از کشورهای هند، مالزی، جمهوری اسامى ایران، آرژانتین، شیلى، 
کلمبیا، اندونزی، کنیا، مکزیک، نیجریه، پرو، سنگال، سریانکا، ونزوئا 

و زیمبابوه مى باشد. 

۷ توصیه خصمانه اندیشکده هریتیج
به دولت بعدی آمریکا درباره توافق هسته ای

بقیه از صفحه۲
 دیدار ظریف و کری در نیویورک

بــه گزارش خبرگزاری ها، جان کری، وزیــر خارجه آمریکا و محمد جواد 
ظریــف، وزیر خارجه ایران در نیویورک دیدار کردند. وزارت خارجه آمریکا در 
بیانیه ای اعام کرد دو طرف در این دیدار درباره روند اجرای برجام رایزنى کردند.

رویترز نیز در گزارشى به نقل از یک مقام ایرانى اعام کرد: کری و ظریف 
درباره بحران سوریه و حمات هوایى مسکو در این کشور نیز گفت وگو کرده اند.

تایمز اسرائیل در گزارشى نوشت: جمهوریخواهان و آیپک در حال بررسى 
حمایت از لایحه افزایش نظارت کنگره بر اجرای برجام هستند.

لایحه مذکور در صورتیکه ایران در تروریســم نقش ایفا کرد[ادعای این 
رسانه صهیونیســتى درخصوص نقش ایران در تروریسم، به دلیل حمایت از 
محور مقاومت، مقابله با رژیم غاصب صهیونیســتى و دفاع از تمامیت ارضى 
کشورهای همسایه مى باشد] اعمال تحریم ها علیه این کشور را سرعت مى بخشد.

این رســانه صهیونیســتى افزود: گزارش جامع درباره فعالیت های ایران، 
افزایش قدرت تحریم های غیرهسته ای رئیس جمهور و تقویت همکاری اطاعاتى 
و امنیتى بى ســابقه آمریکا با اسرائیل گام هایى هستند که توافق هسته ای را 

تقویت مى کند.
 بحران سوریه آزمونی برای ایران است! 

»فدریکا موگرینى« در یک مصاحبه با تکرار ادعاهای غربى ها درباره بحران 
سوریه، خواستار فشار ایران و روسیه برای ایجاد دولت انتقالى در سوریه شد.

مسئول سیاست خارجى اتحادیه اروپا در مصاحبه با واشنگتن پست گفت: 
اگر ما خواهان آمدن رژیم)سوریه( به میز مذاکره برای یک دولت انتقالى هستیم 
باید بر روی آن از طریق آنهایى که روی آن نفوذ دارند فشار بیاوریم که آنها همان 
روسیه و ایران هستند. موگرینى افزود: بحران سوریه آزمونى برای ایران است.

مقامات غربى در پى آن هستند تا به بهانه برجام، سیاست های سلطه جویانه 
خود در منطقه را تشدید کنند.

تفاوت محکمه الهي 
با محاکم دنیایي

آیاتي که مربوط به میزان است، پنج بخش دارد. بخش اوّل این 
است که ما با میزان وزن مي کنیم و ظلمي در آن نیست: فَا تظُلمَُ 
نفَسٌ شِیئاً. اینکه افراد را تقسیم بکنند که بعضي ها اهل حسنه اند، 
بعضي ها اهل ســیّئه اند اینطورنیست؛ فقط مى فرماید با میزان وزن 
مي کنیم. در سورة مبارکة انبیاء آمده که ما این کار را انجام مي دهیم 
بدون اینکه افراد را به دو قسم تقسیم بکنیم: وَ نضََعُ مَوازِینَ القِسطَ 
لیُِومِ القِیامَهِ فَا تظُلمَُ نفَسٌ شِــیئاً وَ انِْ کانَ مِثقالَ حَبَّهٍ مِنْ خَردَلٍ 
اتَیَنَا بهَِا وَ کَفي بنَِا حاسِــبین)1(. میزان هست، میزان عدل هست، 
چیزي کم نیست، چیزي اضافه نیست؛ حق است، این یک. امّا حالا 
افراد چند قسمند و وزن چیست، موزون چیست؛ اینها درآن مطرح 

نیست، فقط اصل میزان یعني ترازو مطرح است . 
سنجش اعمال با وزنه حق 

بخش دوم آیه اي است که دلالت مي کند بر اینکه این میزان 3 
ضلع دارد. یکي اصل ترازوست، در یک کفّه وزن مي گذارند، در کفّة 
دیگر موزون؛ مثل همین ترازوهائي که در دنیا رائج اســت. اکنون 
میزان هاي دقیق هســت، میزان دماســنج هست، میزان فشار آب 
هســت، میزان فشار هوا هست؛ بالأخره از همین میزان ها به کمال 
رسیده. ولي میزان اوّلي همین 3 ضلع را دارد؛ ) میزان( است و )وزن( 
اســت و )موزون(. در آیه 8 سورة مبارکة اعراف آن وزن را مشخص 
کرده  که ما با چه مي سنجیم. فرمود: وَ الوَزنُ یوُمَئِذٍ الحَقّ، یعني ما 
با ســنگ و متر و دماسنج و امثال ذلک عقیده و اخاق و اعمال را 
نمي سنجیم، ما با »حق« مي سنجیم. نماز را یک طرف مي گذاریم، 
حــق را یک طرف؛ روزه را یک طرف مي گذاریم، حق را یک طرف؛ 
عقیده و اخاق و اعمال این شخص را یک طرف مي گذاریم، حق را 
یک طرف؛ در یک کفّة ترازو حقیقت را مي گذاریم؛ نماز را در کفّة 
دیگر. در دنیا ســنگ، وزن اســت، نان موزون؛ در آخرت حق وزن 
اســت، نماز و عقیده و عمل موزون. پس ما یک موزون داریم، یک؛ 

یک وزن داریم، دو.
بخش ســوم مي فرماید: ما براي بعضي ها ترازو نمي آوریم، براي 
اینکه چیزي ندارد که ما بسنجیم! اگر کسي دستش خالي بود، نان 
نداشت؛ براي او ترازو وزن نمي کنند! اگرسنگ را گذاشتند، این آقا 
که دستش خالي است، چه را بسنجند؟! بعضي ها هستند که یا در 
اثر الحاد یا در اثر شرک دستشان خالي است. آنها مثقال ذرّه اي هم 
ندارند تا بسنجند! وقتي دستشان خالي است، ما ترازو براي چه پهن 
بکنیم؟ فرشــتگان را بیاوریم که مأمور چه باشند؟در سورة مبارکة 
ِّهِمْ وَ لقِائهِِ فَحَبِطَتْ  َّذِینَ کَفَرُوا بآِیاتِ رَب انبیاء، آیة 105 فرمود: اوُلئِکَ ال
اعَمالهُُمْ فَا نقُیمُ لهَُمْ یوُمَ القِیامَهِ وَزناً. ما ترازو را بیاوریم و یک سنگ 
وزن حق بگذاریم که چه را بســنجیم؟ البتّه درکات او را با ترازوي 
دیگر مي سنجند، که این اگر منافق بود فيِ الدَرکِ الاسَفَلِ مِنَ النّار 

است، اگر کمتر بود کمتر. امّا درجات ندارد بسنجیم.
بخش سوم و چهارم این است: بعضي از آیات هستند که از وزن 
خبر مي دهند، دیگر تقسیم افراد در کار نیست؛ نظیر سورة مبارکة 
انبیاء که گذشت. فرمود: ما ترازو نصب مي کنیم. اما بعضي از آیات اند 
که از توزیع افراد سخن به میان مي آورند، ولي از ترازو نام نمي برند.
آنچه که در ســورة مبارکة قارعه آیه 6 آمده، از همین قبیل است؛ 
درآنجا بدون اینکه نام موزون و میزان و وزن را ببرد، فرمود: فَامَّا مَنْ 
ثقَُلتَْ مَوازیِنُه . فَهُوَ فيِ عِیشَهٍ راضِیَه. خُب شما نام ترازو را نبردي که 
! فرمود: ما چندین جا گفتیم، اینجا دیگر لازم نبود بگوئیم. فَامَّا مَنْ 
ثقَُلتَْ مَوازِینُهُ. فَهُوَ فيِ عِیشَــهٍ راضِیَه. وَ امَّا مَنْ خَفَّتْ مَوازِینُهُ. فَامُُّهُ 
هاوِیه. وَ مَا ادَراکَ مَاهِیِه. نارٌ حامِیه)2(. اینجا ســخن از توزیع افراد 
است بدون اینکه نام ترازو برده بشود. در سورة انبیاء سخن از ترازو 
اســت، بدون اینکه نام افراد برده بشود. جامع ترین آیه همان آیه 8 
سورة مبارکة اعراف است که درآن، هم نام میزان و وزن را مي برد، 
هم نام افراد را. آیة 8 به بعد فرمود: وَ الوَزنُ یوُمَئِذٍ الحَقُّ فَمَنْ ثقَُلتَْ 
َّذِینَ  مَوازِینُــهُ فَاوُلئِکَ هُمُ المُفلحُِون. وَ مَنْ خَفَّتْ مَوازِینُهُ فَاوُلئِکَ ال

خَسِرُوا انَفُسَهُمْ بمَِا کانوُا بآِیاتنَِا یظَلمُِون)3(. 
تفاوت محکمه الهي در قیامت با محاکم دنیائي

ذات اقــدس الــه  مي فرماید: در صحنة قیامت تنها ســخن از 
گفت وگو و محاجّه نیســت که ســخني بگوئیم، آنها پاسخ بدهند! 
ســخن از محاکمة دنیائي و شبیه محاکم دنیا نیست. متن عمل را 
حاضر مي کنند: فمَنْ یعَمَلْ مِثقالَ ذَرَّهٍ خِیراً یرََه و مَنْ یعَمَلْ مِثقالَ 
ذَرَّهٍ شَرّاً یرََه)4(، این یک. ترازوئي از سنخ همان وزن و میزان حاضر 
مي کنند، این دو. وزن را حق تشکیل مي دهد، آنها حق را مشاهده 
مي کنند؛ چون آن روز، روز حق است و اصاً باطل در آنجا راه ندارد، 
شک در آنجا راه ندارد!! اگر روز، روز حق است؛ میزان، میزان قسط 

است؛ وزن حق است، دیگر جا براي انکار نمي ماند. 
انسان هم اعمال و پروندة خود را به همراه مي آورد. اینطور نیست 
که پرونده را دیگران از جاي دیگر بیاورند  تا این شخص بگوید شما 
در پرونده دســت کاري کردید؛ اینطور نیست! درست است که در 
سورة مبارکة آل عمران فرمود: یوُمَ تجَِدُ کُلُّ نفَسٍ مَا عَمِلتَْ مِنْ خِیرْ 
مُحضَراً )5(، امّا کي پرونده را مي آورد ؟ فرشته ها پرونده را مي آورند، 
تا )معاذ الله( این شــخص بگوید فرشته ها کم و زیاد کردند؛ یا خود 
شخص مي آورد ؟! فرمود : عَلمَِتْ نفَسٌ مَا احَضَرَت)6(. اگر پرونده همراه 
خود آدم است، هیچ کسي در این پرونده دخل و تصرّف ندارد؛ آنوقت 
آن روز مي شــود )روز حق(. درست است که همة فرشته ها به اذن 
خدا اعمال ما را مي دانند، کِرام کاتبین مي دانند؛ امّا وقتي پرونده با 
خود آدم است، تمام سطور پرونده را انسان به همراه خود مي آورد: 
اقِرَأ کِتابکََ کَفَي بنَِفسِــکَ الیُوم)7(، آنوقت جا براي شک و تردید و 
اعتراض نیست!! همة صحنه حق است، آنوقت روز مي شود »حق« 

و چاره ای جز اعتراف نیست! 
 بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظلّه( در 
جلسة درس تفسیر سورة مؤمنون در جمع طلاب و فضلاي 
حوزة علمیة قم   ـ   ۱۲ و ۱۰/ ۷/ ۱۳9۰ 

)1( انبیاء / 47                       )2( قارعه / 6 تا 11
)3( اعراف / 8 و 9                   )4( زلزله / 7 و 8
)5( آل عمران / 30                  )6( تکویر / 14

)7( اسراء / 14
خوان حکمت روزهای یکشنبه منتشر مى شود.

گزارش اختصاصی کیهان

پایان تحصن مقابل مجلس با پیام دفتر رهبر انقلاب

سرویس سیاسى -
تحصن۶ روزه گروهی از طلاب، خانواده های 
دانشــجویان  از  و جمعی  جانبازان  شــهدا، 
دانشــگاه های تهران در مقابل مجلس شورای 
اسلامی که از دوشنبه گذشته آغاز شده بود با 

پیام دفتر رهبر معظم انقلاب پایان یافت.
سخنان عمارلو 

پس از شنیدن پیام دفتر رهبر انقلاب
حجت الاسام عمار عمارلو اولین روحانى متحصن 
مقابل مجلس صبح دیروز از طریق بلندگو ضمن تشکر 
از متحصنین گفت: وظیفه ما اطاعت محض از رهبری 
اســت. وی تاکید کرد: صدای ما به معظم له رسیده و 
دفتر ایشــان خبر داده اســت معظم له با تدبیر خود 

خواستار پایان این اجتماع شده اند.
عمارلو به حضور رئیس پلیس تهران بزرگ در جمع 
اجتماع کنندگان اشاره کرد و افزود: من از طریق سردار 

ساجدی نیا پیام دفتر رهبر انقاب را دریافت کردم.
نماینــده اجتماع کنندگان در ادامه گفت: با حاج 
حسین شریعتمداری مدیر مسئول کیهان نیز تماس 
گرفتیم و ایشــان خطاب به جمع متحصنین تاکید 
کرد رهبر معظــم انقاب ادامه تحصن را از این پس 
بــه مصلحت نمى دانند و متن این پیام محبت آمیز و 
پدرانه را خواند که؛ »صدای شما را مسئولین شنیدند 
و پیامتان را دریافت کردند، مصلحت به ادامه تحصن 
نیست.« ما نیز از حاج حسین خواستیم پیام ما را به 
امام خامنه ای برساند و بگوید؛ ما سربازان جان بر کف 

. شمائیم. پیامتان را دریافت کردیم، سمعاً و طاعهًًْ

گفتنى اســت برخى رسانه ها با تحریف چگونگى 
پایان تحصن مقابــل مجلس، پیام محبت آمیز صادر 
شده خطاب به متحصنین را به عنوان مخالفت رهبر 

معظم انقاب با اقدام آنان معرفى کرده اند.
عمارلو طلبه و روحانى جوانى که به همراه همسر و 
فرزندان خردسالش از دوشنبه هفته گذشته در مقابل 
مجلس شورای اسامى و در اعتراض به برجام در مقابل 
مجلس متحصن شده بود در گفت وگوی اختصاصى 
با کیهان اعام کرد: هدف ما از تحصن مجموعه ای از 
عوامــل از جمله پیگیری منویات و خطوط قرمز مد 
نظر  رهبر معظم انقاب بوده است که به نظر مى رسد 

در توافق برجــام بعضا کمرنگ و یا اصا مورد لحاظ 
قرار نگرفته است. 

وی ادامه داد: با این رویکرد و با گفتمانى نقادانه 
بدون آشوب و اخالگری مانند تمام توده های منتقد 

کنار مجلس به تحصن نشستیم. 
حجت الاسام عمارلو افزود: تفاوت جبهه انقاب با 
فتنه گران و طیف های دیگر در آن است که گفتمان ما 
بدون آتش زدن سطل های زباله نظرات خود را اعام 
مى کند و از سوی دیگر گوش ما به فرمان ولى امرمان 
است و سخن ایشان را در عمل فصل الخطاب مى دانیم. 
وی گفــت: پس از اطاع یافتــن از موضع دفتر 

رهبر معظم انقــاب حضرت امام خامنه ای مبنى بر 
اتمام تحصن ما نیز همانند سربازی مطیع فورا اقدام 

به اتمام تحصن کردیم. 
مجلس گزارشی واقع بینانه

 درباره برجام ارائه کند
خبر دیگر در این رابطه آن که بسیج دانشجویى 
دانشگاه های اســتان تهران در نامه ای اعام کرد: از 
نمایندگان مجلس ارائه گزارشى واقع بینانه و نه سیاسى 
و با اهمال کاری را درباره برجام که بسیاری از توقّعات 

رهبری را نادیده گرفته است، خواستاریم.
در پایان این نامه آمده است: از این رو ضمن اعام 
لغو تحصّن مقابل مجلس جهت ادای احترام به تشییع 
کشته شــدگان فاجعه منا، امید است که نمایندگان 
محترم با اتخّاذ تصمیم قاطع، شجاعانه و حق طلبانه، 
نام زرّینى از خود در اوراق تاریخ بنگارند چرا که از تیغ 
تیز قضاوت آیندگان برّنده  تر، دستگاه عدل الهى خواهد 
بود. گفتنى است تحصن مقابل مجلس 6 روز طول کشید 
و در این مدت متخصنین با تشکیل کرسى های آزاداندیشى 
به بحث و تبادل نظر درباره برجام و تبعات آن پرداختند.

در این مدت برخى از چهره های سیاسى و فعالان 
فرهنگى نیز با حضور در جمع متحصنین نظرات خود 

درباره این موضوع را بیان کردند.
گفتنى اســت در دیدار اخیر رهبر معظم انقاب 
با جانبازان، یکى از جانبازان درباره توافق هســته ای 
و اهداف دشــمن هشــدارهایى مى دهد که حضرت 
آیت الله العظمى خامنه ای در پاسخ مى فرمایند؛ این را 

به نمایندگان مجلس بگوئید.

ابوالفضل  ضریح خیمــه گاه حضــرت 
العباس)ع( همزمان با عید سعید غدیر خم 
دیروز با حضور خیل مشــتاقان اهل بیت 
عصمت و طهارت)ع( در مصلای جمعه بوشهر 

رونمایی شد.
رئیس ستاد بازســازی عتبات عالیات استان 
بوشهر گفت: ســاخت این ضریح اول مرداد 92، 
در بوشــهر آغاز و دیروز پس از 26 ماه مراســم 
پایان ســاخت آن به عنوان ســند افتخار مردم 
استان دارالحماعه بوشهر با حضور مسئولان ستاد 
عتبات عالیات ایران و مقام های عراقى برگزار شد.
عبدالرضا مطاف افزود: بدنه این ضریح از چوب 
ساج بهترین چوب دنیا ساخته شده و در ساخت 

آن یک تن نقره به کار رفته است.
وی وزن ضریــح را چهار تن و 800 کیلوگرم 
عنوان کرد و افزود: اســتادانى از اصفهان و شیراز 
قلمزنــى تاج ضریح را که از جنس مس اســت، 
برعهده داشــتند و پس از قلمزنــى بر روی تاج 

روکشى از طا کار شد.
رئیس ستاد بازســازی عتبات عالیات استان 

بوشــهر با بیان این که عاوه بر اســتادان، 100 
خادم افتخاری در ساخت ضریح خیمه گاه حضرت 
عباس)ع( مشــارکت داشــتند، افزود: ضریح تا 
بعدازظهر روز سیزدهم مهر در بوشهر و سپس در 
دیگر شهرهای استان گردانده و آنگاه از خوزستان 
و ایام مى گذرد تا به عراق و کربای معا برسد.

مطاف با اشاره به این که مردم استان بوشهر 
35 میلیــارد ریــال برای ســاخت ضریح کمک 
کرده اند، گفت: مردم استان بوشهر برای ساخت 
ضریح خیمه گاه حضرت عباس)ع( 6 کیلوگرم طا 

و 17 میلیارد ریال وجه نقد هدیه دادند.
رئیس ستاد بازســازی عتبات عالیات استان 
بوشهر تأکید کرد: هزینه ساخت این طرح به طور 
کامل با مشارکت مردم تأمین شده و از هیچ اعتبار 

دولتى استفاده نشده است.
وی گفــت: تاکنون دو گــروه 30 تا 55 نفره 
برای بازســازی اماکن متبرک عراق به این کشور 

اعزام شده اند.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات از 2 طرح 
جدید ساخت اماکن متبرک نیز خبر داد که قرار 

است به همت مردم استان بوشهر ساخته شود. 
وی در این باره افزود: یکى از این دو طرح نیم 
ضریح مرقد مطهر امام حسین)ع( و دیگری ضریح 

حضرت قاسم)ع( است. 
وی ابــراز امیدواری کــرد که دهه اول محرم 

اجرای این 2 طرح نیز آغاز شود.
رونمایی از یکی از درهای حرم امامین 

عسکریین در اروندکنار
یکــى از درهای حرم امامین عســکریین)ع( 
چهارشــنبه شــب در آســتانه عید غدیر خم با 
حضور جمعى از مسئولان محلى و اقشار مختلف 
مردم بخش مرزی اروندکنار شهرستان آبادان در 
حسینیه حجت بن الحسن)عج( این شهر رونمایى 

شد.
رئیس ستاد عتبات عالیات شهرستان آبادان 
در حاشیه این مراسم به ایرنا گفت: این در تا ظهر 
روز پنج شنبه نهم مهرماه جهت زیارت عموم در 
اروندکنار قرار داشــت و بعد از ظهر همان روز به 

شهر چوئبده آبادان منتقل شد.
مکى یازع افزود: این در مطهر دیروز )جمعه( در 

مصای نماز جمعه آبادان رونمایى شد و سپس در 
مراسمى به روستای خضرنبى منتقل شد.

وی تأکیــد کــرد: این در تــا 15 مهر ماه در 
محل پایگاه ستاد عتبات عالیات آبادان به صورت 
شــبانه روزی برای زیارت عموم مردم قرار گرفته 
و پــس از آن برای انتقال به عراق به خرمشــهر 

منتقل مى شود.
مسئول ستاد عتبات عالیات آبادان گفت: مردم 
ولایتمدار آبادان، اعتبار ساخت دو در حرم امامین 
عسکریین علیهما السام را متقبل شده اند که برای 
ســاخت آن ها دو میلیارد و 850 میلیون ریال به 

صورت نقدی و غیرنقدی کمک شده است.
ساخت شش در حرم مطهر امامین عسکریین 

از آذر سال 92 آغاز شده است.
پنــج در حــرم مطهــر امامین عســکریین 
علیهما الســام با مشــارکت مردم خوزستان با 
اعتباری حدود هشــت میلیــارد و 500 میلیون 

ریال ساخته شد.
مردم نیکوکار استان خوزستان یک کیلو و 50 
گرم طا نیز برای ساخت این درها اهدا کرده اند.

ضریح خیمه گاه حضرت عباس)ع( در بوشهر رونمایی شد

سخنگوی کمیســیون ویژه بررسی برجام 
مجلس شورای اسلامی از نهایی شدن گزارش 
این کمیسیون در جلسه دیروز کمیسیون خبر 
داد و گفت: گزارش نهایی این کمیسیون در ۲۰ 

صفحه تهیه شده است.
نقوی حسینى  به گزارش تسنیم، سیدحســین 
سخنگوی کمیسیون ویژه بررســى برجام از نهایى 
شدن گزارش این کمیسیون درباره ابعاد و پیامدهای 
برجام خبر داد و گفت: این گزارش یکشنبه در صحن 

علنى خانه ملت قرائت مى شود.
سخنگوی کمیسیون ویژه بررسى برجام تصریح 
کرد: گزارش این کمیسیون به ابعاد و پیامدهای اجرای 
جمع بندی مذاکرات وین برای کشور در تمامى سطوح 
دلالــت دارد و دیدگاه ها و نقطه  نظرات اعضای فعلى 
و سابق تیم مذاکره کننده هسته ای، رئیس مجلس، 
کارشناســان و حقوقدانان و نیز کمیته  های پنج گانه 

کمیسیون مدنظر قرار گرفته است.

نقوی حسینى در پایان خاطرنشان کرد: گزارش 
کمیسیون ویژه برجام یکشنبه در صحن علنى مجلس 

قرائت مى شود.
طرح دو فوریتی برای جلوگیری از ضعف هاست

اظهارات نقوی حسینى در حالى است که منصور 
حقیقت پور در گفت وگو با مهر ارائه گزارش برجام در 
جلسه علنى یکشنبه را بعید دانست و اظهار داشت: 
گزارش برجام پیچیده و سنگین است و نیازمند دقت 
فراوان است چون به عنوان سند تلقى خواهد شد و 

به آن استناد مى شود.
نماینده مردم اردبیل در مجلس اظهار کرد: تنظیم 
مقدمه گزارش به پایان رســیده ورود مختصری نیز 
به محتوا داشته ایم که باید بخش های فنى، امنیتى، 
دفاعى، فرهنگى و سیاســى در بحث محتوا بررسى 

شود.
نایب رئیس کمیسیون برجام افزود: تمام تاش 
خود را مى کنیم تا گزارش نهایى شده و یکشنبه در 

صحن قرائت شــود در غیر این صورت، روز دوشنبه 
یا سه شــنبه قرائت این گزارش در دستور کار صحن 

علنى قرار خواهد گرفت.
وی در خصــوص طــرح دو فوریتــى تعییــن 
چارچوب هــای اجرای برجام گفت: پیش نویس این 
طرح آماده شده و در دو روز تعطیل آخر هفته کمیته 
مشترک دو فراکسیون اصولگرای مجلس بر روی این 
طرح کار کردند و اصاحات مورد نظر انجام شده است. 
وی در خصوص علل بررسى طرح دو فوریتى در 
مجلس گفت: برجام یک سند ایده آل برای ما نیست، 
لغزشگاه هایى دارد و طرح دو فوریتى تاش مى کند 
جلوی این لغزشــگاه ها و ضعف ها را بگیرد و مانع از 

نفوذ سیاسى، اجتماعى، اقتصادی و فرهنگى شود.
حقیقت پور تصریح کرد: طرح دو فوریتى دولت 
را ملزم مى کند که برخى ماحظات و تدابیر را برای 
اجرای برجام بیندیشــد تا اجرای این سند کمترین 

هزینه را برای کشور داشته باشد.

در اینکه برجام اقتدار و پیشرفت ملت را 
نشانه رفته شکی نیست

ابراهیــم کارخانه ای نماینده مــردم همدان و 
عضو کمیسیون برجام مجلس شورای اسامى طى 
یادداشتى به تحلیل خود پیرامون توافق هسته ای 
پرداخته و اظهار داشــته که تصویب برجام که با 
پیشــنهاد ایران به تصویب شورای امنیت رسیده 
اســت نه اینکه موجب پایبنــدی آمریکا به نقض 
تعهدات نشده اســت بلکه موجب شد که پرونده 
ایران به مدت 10 ســال در شورای امنیت مفتوح 
بماند و با گزارش منظم و مستمر مدیرکل آژانس 
بین المللى انرژی اتمى بطور فعال در دســتور کار 

شورای امنیت قرار گیرد.
وی همچنین تصریــح کرده که در اینکه برجام 
اقتدار و پیشرفت ملت ایران را نشانه رفته است و راه 
نفوذ دشمن را مستند به متون آن هموار کرده است 

هیچ شک و تردیدی وجود ندارد.

سخنگوی کمیسیون ویژه:

برجام سند ایده آلی نیست

اژدرافکن  شــناور 
نیروی دریایی ســپاه با 
قابلیــت حرکت بر رو و 
زیر آب برای اولین بار به 

نمایش درآمد.
به گزارش فارس، شناور 
رزمــى و اژدرافکن نیروی 
پاســداران  ســپاه  دریایى 
انقاب اسامى برای اولین 
بار در یک نمایشگاه عمومى 

به نمایش درآمد.
این شناور دو زیست با 

طول 17 متر، عرض 3/3 متر و ارتفاع 3/5 متر، وزنى 
در حدود 22تنُ دارد و مى تواند هم در زیر آب و هم  
بر روی ســطح آب حرکت کند. ســرعت این شناور 
اژدرافکن در سطح آب، 40 گره دریایى )بیش از 70 

کیلومتر( است.
اژدر مورد استفاده از در این شناور نیز به نام اژدر 
324، طولى در حدود 4 متر و قطری برابر با 324 میلى 
متر دارد و برای مقابله با ناوهای هواپیمابر، شناورهای 
سطحى با وزن 200تنُ، سکوهای نفتى و اسکله های 

تخلیه و بارگیری به کار گرفته مى شود.
بکار گیری از این شــناور ویــژه در آبهای خلیج 
فارس )که محل ماموریت اصلى نیروی دریایى سپاه 

اژدرافکن دوزیست سپاه با نام ذوالفقار رونمایی شد

است( مى تواند این منطقه را بیش از گذشته برای انواع 
شناورهای متخاصم ناامن  کند.

به گزارش خبرنگار فارس، شناور اژدرافکن ذوالفقار 
در نمایشــگاه بزرگ نیروی دریایى ســپاه در محل 
دریاچه شــهدای خلیج فارس در معرض دید عموم 
است. این نمایشــگاه تا 16 مهرماه )سالروز شهادت 

سردار شهید نادر مهدوی( دایر خواهد بود.
نادر مهدوی فرمانده ناوگروه امیرالمومنین سپاه به 
همراه جمعى از همرزمانش در 16 مهرماه سال 66 در 
نبرد مستقیم با ناوگان دریایى ارتش آمریکا به شهادت 
رسیدند. از این شهدا به عنوان نماد مقابله مستقیم با 

شیطان بزرگ یاد مى شود.

فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به اثبات بیش از 
پیش بی لیاقتی و بی کفایتی حکام سعودی به جهانیان 
در فاجعه منا، گفت: حکام سعودی سر عقل بیایند و 
هر چه سریعتر پیکر جانباختگان را به کشورهایشان 

باز گردانند.
به گزارش فارس، ســردار اشتری در صبحگاه مشترک 
نخستین روز هفته نیروی انتظامى، گفت:  در ابتدای جنگ 
لشــکر حضرت روح الله متشــکل از کارکنان شــهربانى و 
کمیته های انقاب اسامى در مناطق غربى کشور تشکیل 
شد و به همه دنیا ثابت شد که نیروی انتظامى در کنار مردم 
و با پیروی از امام برای دفاع همه جانبه از کشور و انقاب 
اســامى ایستاده است و با افتخار آفرینى در 8 سال دفاع 
مقدس باعث غرور کشور شد. وی گفت:  امروز پیشرفت های 
ما مرهون آن ایستادگى و مجاهدت ها است و پیشرفت های 
ما در عرصه های مختلف مرهون 8 سال دفاع مقدس است. 
رزمندگان ما در 8 ســال دفاع مقدس با ایستادن در مقابل 
بیشترین تجهیزات با کمترین امکانات درسى بزرگ برای 

جهانیان بود.
فرمانده نیروی انتظامى تصریح کرد: نیروی انتظامى با 
حفظ روحیه جهادی همچنان در عرصه فرهنگى، سیاسى، 
اقتصادی و عمرانى همچنان از انقاب و کشور دفاع مى کند 

و بر همین اساس ما شاهد رشد و شکوفایى کشور عزیزمان 
در عرصه های مختلف هستیم.

وی در خصــوص واقعه و جنایت در ســرزمین وحى 
برای زائران بیت الله الحرام نیز گفت:  با این واقعه بى لیاقتى، 
بى کفایتى و فقدان مدیریت حکام سعودی بیش از گذشته 
برای جهان و جهان اسام ثابت شد. امیدواریم دولت و حکام 
ســعودی از این لحظه به بعد ســر عقل بیایند و همکاری 
مناســبى با کشــورهای اســامى برای تحویل پیکرهای 
جانباختگان انجام دهند. وی سخنان مقام معظم رهبری در 
روز چهارشنبه را بسیار مؤثر در راستای فاجعه منا دانست 
و گفت:  همه دســت اندرکاران امور حج اذعان داشتند که 
ادبیات رهبری و سخنان ایشــان باعث ایجاد گشایش در 

رتق و فتق امور شده است.
فرمانــده نیروی انتظامى با عنوان کردن شــعار هفته 
نیروی انتظامى در سال 94، یعنى »اقتدار پلیس، همدلى 
و همزبانى، امنیت و آرامش« در خصوص این شعار، گفت: 
نیروی انتظامى مظهر اقتدار جمهوری اســامى است ولى 
اقتــداری توأم با رأفت و مهربانى چرا که اقتدار نه صرفاً به 
منزله یک اقدام از نوع ســخت اســت چرا که ما معتقدیم 
اقتدار نرم نیروی انتظامى که همان مشارکت مردم با نیروی 

انتظامى است بهترین اقتدار است.

فرمانده نیروی انتظامی:

بی کفایتی حکام سعودی در حادثه منا برای جهانیان ثابت شد


